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P R O T O K Ó Ł  nr XII/15 
sesji Rady Miejskiej Węglińca 

w dniu 24 listopada 2015 r  
miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu GiM W ęgliniec 

 
 

                  Przewodniczący Rady-Waldemar Błauciak o godz. 9.33 otworzył obrady 
wypowiadając oficjalną formułę: „Otwieram dwunastą sesję Rady Miejskiej Węglińca”.  
Stwierdzając stuprocentową obecność składu Rady poinformował, że obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1.  
Powitał wszystkich zebranych, wymieniając z imienia i nazwiska szczególnych uczestników i 
gości posiedzenia. Lista osób zaproszonych i uczestniczących w sesji stanowi zał. nr 2. 
 
Do przekazanego wraz z materiałami na sesję porządku obrad (zał. nr 3) zgłoszono 
następujące wnioski; 
- Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk o zdjęcie z BLOKU UCHWAŁ projektu w 
sprawie zmiany załączników do WPF, gdyż zmiany w budżecie nie generują zmian do tego 
dokumentu;  
-  Przewodniczący Rady o zdjęcie z BLOKU UCHWAŁ projektu  w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Węglińcu oraz projektu w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Burmistrza Gminy i Miasta Węgliniec.  
W/w wnioski przyjęto jednogłośnie, 15 głosami „za”.  
15 głosami „za’ Rada przyjęła cały porządek obrad, uwzględniający już przegłosowane 
wcześniej zmiany.  
   
Realizację poszczególnych punktów porządku obrad poprzedziła uroczystość uhonorowania 
Pana Janusza Karpińskiego Medalem „Obrońcy Ojczyzny 1939-1945”. Medal  został 
przyznany za wybitne zasługi w/w położone w walce o niepodległość Rzeczypospolitej 
Polskiej przez Urząd ds. Kombatantów i Osób Represjonowanych.  
Natomiast uczennicy Szkoły Podstawowej w Czerwonej Wodzie Natalii Nakoniecznej, 
laureatce konkursu pn. Jestem zdrowy bo jem zdrowo, w którym w/w zajęła II miejsce, 
wręczono nagrodę ufundowaną przez organizatora konkursu Fundację Bory Dolnośląskie.  
Poza tym Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk przedstawił informacje dotyczące 
nowo powstałego Stowarzyszenia - Rada Seniorów. Dotyczyły one m.in. składu organu 
zarządzającego (Prezes-Mirosław Matuszewski, Wiceprezes-Mirosław Koza oraz Sekretarz-
Marcin Papla), odbytego pierwszego posiedzenia oraz planowanych najbliższych działań 
(rejestracja stowarzyszenia, pozwalająca na  pozyskiwanie środków zewnętrznych, określenie 
celów, zadań i kierunków działania Rady).  
Natomiast Prezes Rady Seniorów Pan Mirosław Matuszewski wskazał liczebny skład Rady, 
dodając, iż w gminie jest wielu seniorów oraz informując, że do pozyskania jest wiele 
środków, a członkowie Rady mają sporo pomysłów na ich zagospodarowanie. Zaprosił także 
Burmistrza i Przewodniczącego Rady na kolejne posiedzenie Rady Seniorów, które odbędzie 
się 16 grudnia br o godz. 10.00 w Ruszowie. Podziękował również za pracę włożoną w 
działania poprzedzające powstanie Rady Seniorów.  
Przedstawiając informacje nt. swojej działalności, Radny Rady Powiatu Zgorzeleckiego 
Mariusz Wieczorek wskazał na realizowane bieżące sprawy oraz na monitorowanie przez 
radnego sprawy dot. ulicy Piłsudskiego w Węglińcu. Poza tym przyjmując uwagę 
Wiceprzewodniczącego Rady Stanisława Papieża, by mieć na względzie również ul. Łużycką 
w Ruszowie, poprosił radnych o sygnalizowanie i przekazywanie wszelkich spraw leżących w 
kompetencjach powiatu.  
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Rozpoczynając realizację porządku obrad przystąpiono do punktu PRZYJĘCIE PROTOKÓŁU SESJI 

Z DNIA 27PAŹDZIERNIKA 2015 R. 
Uwag nie zgłoszono i niniejszy protokół przyjęto 15 głosami „za”.   
 
Nawiązując do punktu INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH prowadzący obrady przypomniał, 
że tradycyjnie można je składać na piśmie, w trakcie trwania obrad. Wyjaśnił również, że 
jeżeli będzie możliwe, ustana odpowiedź zostanie udzielona w dalszej części posiedzenia. W 
przypadku braku takiej możliwości, zainteresowanemu przekazana zostanie pisemna 
odpowiedź. 
 
Kolejny punkt porządku obrad dotyczył SPRAWOZDANIA Z DZIAŁALNOŚCI BURMISTRZA W OKRESIE 

MIĘDZY SESJAMI. Kserokopia pisemnego sprawozdania obejmującego miesiąc październik br., 
stanowi zał. nr 4. 
Po dodatkowych informacjach Burmistrza w sprawach wskazanych przez radnych, niniejsze 
sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i pytań, 15 głosami „za”.  
 
Realizując kolejny temat - ANALIZA OŚWIADCZEŃ MAJĄTKOWYCH Przewodniczący Rady 
przedstawił informacje (poza treściami objętymi tajemnicą skarbową) zawarte w pismach: 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu 
oraz Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bolesławcu.  
 
W BLOKU UCHWAŁ, rozpatrzono następujące projekty; 
1. w sprawie zmian w budżecie 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej Zbigniew Zawadzki poinformował, że 
komisja gospodarcza pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych Bożena Wajda poinformowała, że 
komisja zdrowia wydała również pozytywną opinię.  
Skarbnik Jolanta Zawisza odnosząc się do projektu podkreśliła, że proponowane zmiany mają 
charakter porządkujący. Następnie przedstawiła kolejno wszystkie zmiany. Odpowiedziała 
także na pytania radnych dotyczące realizacji zakwestionowanej przez kontrolę RIO sprawy 
zaliczki pobieranej na poczet wyceny sprzedawanych nieruchomości oraz sprawy związanej z 
realizacją dochodów z tyt. mandatów tut. Straży Miejskiej.   
Wskazano także na konieczność dokonania korekty numeru działu tj. z „745” na „754” . 
14 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 147/XII/15 w sprawie zmian w budżecie. 
Przedmiotowa uchwała stanowi zał. nr 5.  
(podczas głosowania nieobecny rady Tomasz Szymański) 
2. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na rok 2016 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Maria Fedyczkowska poinformowała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego Grzegorz Tyrakowski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Marek Wawrzynek 
poinformował o pozytywnej opinii wydanej przez tę komisję.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
wydała pozytywną opinię.  
Burmistrz wniósł o dokonanie korekt polegających na wpisaniu w tabeli nr 1, w wierszu 3, w 
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kolumnie „z VAT” w miejsce kwoty 6,27, kwoty 5,51 oraz w tabeli nr 2, w wierszu 2, w 
kolumnie „z VAT” w miejsce kwoty 7,62, kwoty 7,63.  
Niniejsze poprawki wprowadzono jednogłośnie, 15 głosami „za”.  
Również 15 głosami „za”, Rada podjęła, uwzględniającą dokonane korekty, uchwałę nr 
148/XII/15 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na rok 2016. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 6. 
3. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług 

Komunalnych w Węglińcu na realizację zadań bieżących 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Burmistrz S.Mikołajczyk przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji wskazano 
potrzebę rozeznania możliwości wprowadzenia w omawianym projekcie uchwały zapisów 
nakładających obowiązek zapłaty za wodę, bez dopłat z budżetu gminy, dla odbiorców wody 
do celów związanych z podlewaniem ogrodów i dla odbiorców „przemysłowych”.  
W związku z tym obecny na sesji Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Krzysztof Polewski 
w formie prezentacji multimedialnej przedstawił szczegółowe zestawienia i wyliczenia. W 
podsumowaniu wskazując, iż pobór wody w w/w celach jest marginalny oraz to, że poza 
wprowadzeniem grup taryfowych wprowadzanie nowych grup odbiorców, objętych bądź nie 
objętych dopłatą, spowodowałoby zamieszanie społeczne i administracyjne, Dyrektor wniósł 
o odstąpienie od pomysłu wprowadzenia osobnej taryfy.  
Burmistrz S.Mikołajczyk podkreślił, że właśnie z tych powodów nie występował na 
wczorajszym posiedzeniu z takim wnioskiem. Wskazując na kwoty uzyskiwane z tyt. opłaty 
za wodę służącą do podlewania ogrodów (751 zł)  oraz do celów „przemysłowych”  (37 tys. 
zł  pomniejszone o 14 tys. KS „Victoria” oraz o 2/3 kwoty, która  przypada na instytucje 
gminy, co daje ok. 8-9 tys. zł) stwierdził, że powyższe nie uzasadnia wprowadzania 
sugerowanych zmian.  
Dyrektor ZUK wyjaśnił jeszcze, że czym innym jest woda sprzedana, a nie rozliczona 
(nieściągnięte 9%), a czym innym są straty wody, które szacowane są na ok. 35%.  
Po tych wyjaśnieniach przystąpiono do głosowania.  
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 149/XII/15 w sprawie ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla Zakładu Usług Komunalnych w Węglińcu na realizację zadań 
bieżących. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 7. 
4. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na obszarze 

Gminy i Miasta Węgliniec 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 150/XII/15 w sprawie określenia stawek 
podatku od środków transportowych na obszarze Gminy i Miasta Węgliniec. Podjęta 
uchwała stanowi zał. nr 8.  
5. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy i Miasta 

Węgliniec 
Przewodniczący Rady przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji wprowadzono 
korekty, które dotyczyły:  zmiany stawek wymienionych w § 1 ust.1. litera b)  tj. z 0,70 na 
0,60 zł , w § 1 ust.2. litera c) z 16,00 zł na 15,00 zł, wpisania w § 3 ust. 3 litera b) nowej 
treści w brzmieniu „wszystkich zaświadczeń lub oświadczeń o pomocy de minimis w 
rolnictwie i w rybołówstwie, jakie otrzymał w roku, w którym ubiega się o pomoc, oraz w 
ciągu 2 poprzedzających go lat, albo oświadczenia o nieotrzymaniu takiej pomocy w tym 
okresie” oraz nadania dotychczasowej treści punktu b) nowego oznaczenia tj. c). 
W/w korekty Rada wprowadziła jednogłośnie, 15 głosami „za”.  
15 głosami „za”, Rada podjęła, uwzględniającą wprowadzone korekty, uchwałę nr 
151/XII/15 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy i 
Miasta Węgliniec. Przedmiotowa uchwała stanowi zał. nr 9. 
6. w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości, rolnego i 

leśnego 
Przewodniczący Komisji GF poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy 
projekt.  
Burmistrz S.Mikołajczyk wyjaśnił, że wprowadzane zmiany wynikają ze zmiany 
ustawowych przepisów w zakresie podatków i opłat. Zgodnie z nimi wprowadza się nową 
podstawę prawną, nowe kategorie podatkowe i uszczegóławia deklaracje.  
Uwag ani pytań nie zgłoszono.    
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 152/XII/15 w sprawie określenia wzorów 
formularzy dla podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. Podjęta uchwała stanowi zał. 
nr 10.  
7. w sprawie zmiany uchwały nr 490/XXIII/13 Rady Miejskiej W ęglińca z dnia 

26.03.2013r w sprawie określenia stawek dotacji dla samorządowych zakładów 
budżetowych oraz sposobu ich rozliczenia 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Uwag ani dyskusji nie podjęto.  
Rada podjęła uchwałę nr 153/XII/15 w sprawie zmiany uchwały nr 490/XXIII/13 Rady 
Miejskiej Węglińca z dnia 26.03.2013r w sprawie określenia stawek dotacji dla 
samorządowych zakładów budżetowych oraz sposobu ich rozliczenia. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 11.  
8. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz 

innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Gminy i Miasta 
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Węgliniec przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich pobierania i 
wykorzystania 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Uwag nie zgłoszono. Dyskusji nie podjęto.  
14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”, Rada podjęła uchwałę nr 154/XII/15 w 
sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz innych 
form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Gminy i Miasta Węgliniec 
przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 12.   
9. w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr 407/XIX/12 z dnia 20 listopada 2012 r w 

sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za wynajem, dzierżawę lokali 
użytkowych, nieruchomości gruntowych i lokali w obiektach zarządzanych przez 
gminne jednostki organizacyjne 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury poinformowała, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku Publicznego poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
pozytywnie zaopiniowała niniejszy projekt.  
Przewodniczący Rady przedstawił jeszcze wypracowane na wspólnym posiedzeniu zmiany 
polegające na nadaniu nowego brzmienia zmienianego punktu XI, tj.:   
„I. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Węgliniec, Czerwona Woda, Jagodzin: 
1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 300 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę 
II. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Stary Węgliniec, Ruszów, Zielonka: 
1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 200 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę 
III. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Kościelna Wieś, Piaseczna: 
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1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 100 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę" 
Po wyjaśnieniach Burmistrza w kwestii wskazanych w dyskusji stawek za wynajem sali 
mieszczącej się w ruinach poewangelickiego kościoła w Ruszowie oraz stawki opłaty za 
wynajem w przypadku organizacji zabawy, podjęto głosowanie.   
15 głosami „za”, wprowadzono przedstawioną propozycję poprawek.   
15 głosami „za”, Rada podjęła, uwzględniającą w/w zmiany, uchwałę nr 155/XII/15 w 
sprawie wyrażenia zmiany załącznika do uchwały nr 407/XIX/12 z dnia 20 listopada 2012 r 
w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za wynajem, dzierżawę lokali 
użytkowych, nieruchomości gruntowych i lokali w obiektach zarządzanych przez gminne 
jednostki organizacyjne. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 13.   
10. w sprawie udziału Gminy Węgliniec w realizacji lokalnej strategii rozwoju 

opracowanej przez Stowarzyszenie Lokalna Grupa Rybacka Dolnośląska Kraina 
Karpia 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Burmistrz S.Mikołajczyk uzasadniając propozycję zawartą w projekcie wskazał na potrzebę 
opracowania lokalnej strategii rozwoju, uwzględniającej zadania realizowane w 
poszczególnych gminach, niezbędnej przy staraniach o zewnętrzne środki finansowe, jakie 
można pozyskać w nowym rozdaniu. Poinformował również, że statystycznie na każdego 
członka Stowarzyszenia przypada kwota ok. 300 tys. zł, a koszt opracowania strategii jest 
kosztem działania LGR.  
Uwag nie zgłoszono.  
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 156/XII/15 w sprawie udziału Gminy Węgliniec 
w realizacji lokalnej strategii rozwoju opracowanej przez Stowarzyszenie Lokalna Grupa 
Rybacka Dolnośląska Kraina Karpia. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 14.   
11. w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Węgliniec z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2016 rok 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że również i ta komisja 
wydała pozytywną opinię.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono.  
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 157/XII/15 w sprawie przyjęcia Rocznego 
programu współpracy Gminy Węgliniec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami na 2016 rok. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 15.   
12. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy i Miasta Węgliniec na lata 
2016-2018 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że komisja wydała 
pozytywną opinię w przedmiocie niniejszego dokumentu.  
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
15 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 158/XII/15 w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie dla Gminy i Miasta Węgliniec na lata 2016-2018. Niniejsza uchwała stanowi zał. 
nr 16.   
13. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy i 

Miasta Węgliniec na lata 2016-2018 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.   
Burmistrz odnosząc się do pytań radnego Krzysztofa Kutrowskiego wyjaśnił m.in., że 
obowiązkiem gminy jest opracowanie programu oraz zabezpieczenie w budżecie środków 
finansowych na jego realizację.  
14 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 159/XII/15 w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy i Miasta Węgliniec na lata 2016-2018. 
Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 17.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
14. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy i Miasta Węgliniec na rok 2016 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.   
Burmistrz odpowiadając na pytania radnego K.Kutrowskiego poinformował m.in., że komisja 
nie wnioskowała o wyznaczenie dodatkowych miejsc, w których winien obowiązywać zakaz 
spożywania alkoholu, że ze strony mieszkańców nie było żadnych sygnałów o potrzebie 
objęcia takim zakazem dodatkowych punktów, że nie ma radykalnych zmian w liczbie 
punktów prowadzących sprzedaż alkoholu, a wpływy do budżetu gminy z tym związane 
utrzymują się na  niezmienionym poziomie.  
14 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 160/XII/15 w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy i Miasta 
Węgliniec na rok 2016. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 18.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
15. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych poinformowała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała niniejszy projekt.   
Burmistrz i Skarbnik odpowiadając na pytania m.in. potwierdzili, że rosną koszty pobytu 
dzieci pozostających w tzw. pieczy zastępczej, że taka sama tendencja utrzymuje się w 
odniesieniu do kosztów pobytu osób starszych w DPS, że należy mieć także na uwadze koszt 
zatrudnienia asystenta rodziny, że gmina ma obowiązek pokrywania kosztów dowozu 
uczniów pobierających naukę w szkołach podstawowych i gimnazjalnych specjalnych.  
14 głosami „za”, Rada podjęła uchwałę nr 161/XII/15 w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. Niniejsza uchwała stanowi zał. nr 19.  
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
 ok. godz. 12.15 sesję opuścił radny Mariusz Mól 
16. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej poinformował, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała pakiet projektów dot. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego bądź umowy 
dzierżawy gruntu, proponując jednocześnie okres najmu bądź dzierżawy „do 5 lat”.  
Natomiast Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o skorygowanie w tych projektach 
wymienionej w podstawie prawnej pozycji Dziennika Ustaw zawierającego ustawę o 
gospodarce gruntami, tj. z poz. 782, na poz. 1774.  
Uwzględniając zaproponowany okres najmu „do 5 lat”, 13 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 162/XII/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 20.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 



 8

17. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 
zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 

Uwzględniając zaproponowany okres najmu „do 5 lat”, 13 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 163/XII/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 21.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
18. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 
Uwzględniając zaproponowany okres najmu „do 5 lat”, 12 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 164/II/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 22.   
(w trakcie głosowania nieobecni radny Andrzej Fink i radny Krzysztof Kutrowski) 
19. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego 
Uwzględniając zaproponowany okres najmu „do 5 lat”, 12 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 165/XII/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy najmu pomieszczenia gospodarczego. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 23.   
(w trakcie głosowania nieobecni radny Andrzej Fink i radny Krzysztof Kutrowski) 
20. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne   
Uwzględniając zaproponowany okres dzierżawy „do 5 lat”, 13 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 166/XII/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 24.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
21. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne 
Uwzględniając zaproponowany okres dzierżawy „do 5 lat”, 13 głosami „za”, Rada podjęła 
uchwałę nr 167/XII/15 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu 
przetargowego i zawarcie umowy dzierżawy gruntu na cele rekreacyjne. Niniejsza uchwała 
stanowi zał. nr 25.   
(w trakcie głosowania nieobecny radny Andrzej Fink) 
W oparciu o pismo Burmistrza, Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponowano 
pozostawienie bez zmian uchwał dotyczących: opłat targowych, opłat od posiadania psów, 
ustalenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego i 
obniżenia ceny sprzedaży drewna przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku leśnego.  
Uwag nie zgłoszono, dyskusji nie podjęto i nie przedstawiono żadnej innej propozycji.  
 
W trakcie ogłoszonej piętnastominutowej przerwy obrady opuścili radny Andrzej Fink i 
radna Elżbieta Grabowska.   
 
W punkcie SPRAWY ORGANIZACYJNE; 
� Poddano pod głosowanie wnioski wypracowane przez komisje w okresie między 

sesjami. Wnioski takie wypracowała tylko Komisja RLiOŚ i brzmiały one; 
1. Na stronie 74 w poz. 5.6.  Programu Ochrony Środowiska dla Gminy i Miasta 
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Węgliniec na lata 2015-2018 z perspektywą do 2022 roku  w zapisie mówiącym o 
możliwym zagrożeniu ze strony transportu drogowego, należy wymienić także 
transport kolejowy. 

Rada podjęła niniejszy wniosek jednogłośnie 12 głosami „za”.  
2.  Rozważyć możliwość wprowadzenia w Programie zapisu o podłączeniu do sieci 

przesyłowych gazu.  
W związku z dodatkowymi informacjami, że do omawianego dokumentu nie da się już 
wprowadzić w/w zapisu, 11 radnych opowiedziało się za odrzuceniem niniejszego wniosku, 
a 1 wstrzymał się od głosu.   
Przewodniczący Komisji RLiOŚ zasugerował potrzebę wysondowania sprawy opłacalności 
doprowadzenia gazu na teren tut. gminy. Zauważył też, iż informacja dotycząca omawianej 
sprawy  winna być zamieszczona w gazetce.  
� Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję, jaka wpłynęła w okresie między 

sesjami. W trakcie jej prezentacji radny Z.Zawadzki wniósł, by przy rozpatrywaniu przez 
Komisję Rewizyjną skargi Pana Andrzeja Grocholskiego uwzględnić wizję w terenie. 
Natomiast Burmistrz S.Mikołajczyk przybliżył sprawę dot. wniosku Pani Agnieszki 
Kołodziej o wykonanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego z funkcją 
mieszkaniowo-usługową, w obszarze działek wskazanych przez w/w, położonych w 
Czerwonej Wodzie. Po wysłuchaniu informacji w tej sprawie, także i tej, iż w/w 
zadeklarowała udział w kosztach związanych z przygotowaniem niniejszego planu, radni 
przychylili się do propozycji rozpoczęcia procedury związanej z realizacją niniejszego 
wniosku, której pierwszym krokiem będzie przygotowanie uchwały intencyjnej.  

 
Kolejny punkt porządku obrad dotyczył ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA. 
Burmistrz S.Mikołajczyk wyjaśnił, że na pięć pisemnych pytań radnego Krzysztofa 
Kutrowskiego odpowie na piśmie.  
 
W punkcie WOLNE GŁOSY I KOMUNIKATY; 
W oparciu o przykład jednego z ostatnich przypadków skierowania do akcji jednostki OSP 
spoza terenu, na którym pożar miał miejsce, wymieniono informacje związane z 
obowiązującymi i praktykowanymi procedurami powiadamiania. Poza tym wskazano 
potrzebę oznaczenia przejścia dla pieszych (pasów) przez ulicę w kierunku do Ośrodka 
Zdrowia w Ruszowie, zwrócono uwagę, iż podczas prowadzonego w obecnym czasie 
remontu dachu szkoły w Czerwonej Wodzie dochodzi do zalewania pomieszczeń klasowych. 
Mówiono także o sprawie dot. przeniesienia biblioteki do Domu Kultury w Jagodzinie. 
Burmistrz zapoznał Radę z wynikami przetargu na dostawę energii elektrycznej dla potrzeb 
jednostek gminy, z wynikami przetargu na konserwację i utrzymanie oświetlenia ulicznego, 
ze sposobem realizacji zabezpieczeń zgłoszonego braku barierek na mostku na kanale przy 
stawie w Starym Węglińcu, z wykonanym zabezpieczeniem przepustu na ul. Głowackiego w 
Starym Węglińcu, z kosztami realizacji wykonania chodników w technologii asfaltowej, z 
przewidywanym terminem uregulowania gospodarki wodami opadowymi przy ul. 
Piłsudskiego, z kosztem ławek do szatni w obiekcie na stadionie, z planowanym sposobem 
wykonania niezbędnych prac na stadionie, z przewidywanym terminem  dokończenia  
remontu dróg gruntowych w Czerwonej Wodzie i dróg wskazywanych przez radną 
M.Fedyczkowską, z kosztem zakupu i montażu lamp solarnych, z terminem planowanej w 
Kościelnej Wsi wizji lokalnej związanej z przekazaniem świetlicy, z przewidywanym 
terminem oczyszczenia pozatykanych ulicznych studzienek ściekowych, z przesłanym 
wnioskiem i trwającymi rozmowami z Dyrektorem Regionalnym Lasów Państwowych dot. 
powiększenia terenu cmentarza w Ruszowie, z planowanym terminem uzgodnienia 
technicznych możliwości przepięcia oświetlenia boiska w Czerwonej Wodzie do oświetlenia 
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ulicznego, z pismem Klubu Sportowego Victoria Ruszów odnoszącym się do zaleceń 
pokontrolnych dot. gospodarki finansowej.  
Ok. godz. 13.40 sesję opuścił radny Stanisław Papież 
Z zacytowanego przez Burmistrza całego pisma Prezesa KS Victoria wynikało, że nie ma 
podstaw do zastosowania umorzenia i odstąpienia od żądania zwrotu kwot wykorzystanych 
niezgodnie z umową i przepisami o finansach publicznych. Skutkiem tego będzie brak 
możliwości ubiegania się o dotację przez w/w klub, w roku przyszłym.  
Ze strony radnych padły uwagi, iż w sprawie tej winno się wystąpić o opinię prawną, że 
należy konsekwentnie kontynuować działania związane z porządkowaniem niniejszej 
dziedziny, że są zasady, od których nie można odstąpić.  
Wystąpiono jeszcze o montaż na ulicy Piłsudskiego w Węglińcu jednej ławki, przybliżono 
podjęte działania  dot. stwierdzonych uszkodzeń asfaltu na drodze w Jagodzinie, wskazano 
potrzebę uwzględnienia w regulaminach zakazu wprowadzania psów na obiekty sportowe, 
wymieniono informacje nt. możliwości utworzenia ośrodka sportu i rekreacji, pytano o 
możliwości nawiezienia tłucznia na, zalewane po wykonaniu nawierzchni drogi, podwórka w 
Zielonce.  
Przewodniczący Rady poinformował o najbliższych posiedzeniach komisji i Rady.  
 
              Ponieważ porządek obrad został wyczerpany,  godz. 14.25, Przewodniczący Rady 
zakończył je słowami: „Zamykam dwunastą sesję Rady Miejskiej Węglińca”.   
 
 
 

 
 
 
        PRZEWODNICZĄCY RADY  
 
        (-)WALDEMAR BŁAUCIAK 
 
 
 
 
 
Protokółowała: 
M.Janczak-BRM  
 
Węgliniec, 4 grudnia 2015 r  
 


